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Zápis z 4. jednání  

Výboru pro IT, Smart City a eGovernment ZHMP konaného  

dne 23.5.2023 ve 14:00 

 

Přítomni:  David Procházka, Mgr. Ivor Kollár, Bc. Jan Kolář, Jan Wolf, Mgr. Filip Málek, Mgr. 

Barbora Rázga, Ing. Mgr. Jaromír Beránek, Michal Kočandrle 

Omluveni:  Mgr. Jakub Lepš, M.A., Mgr. Zuzana Drázdová, Mikuláš Pobuda 

Tajemník:  Ing. Jakub Mašek  

Hosté:  RNDr. Daniel Mazur, Ph.D., Ing. Bohdana Holá, Josef Šplíchal  

Jednání řídil:  David Procházka, předseda Výboru pro IT, Smart City a eGovernment ZHMP 

 

Upravený program jednání:  

Bod Tisk Materiál 

1.  Schválení programu 4. jednání Výboru pro IT, Smart City a 
eGovernment 

2.  Volba ověřovatele zápisu z 4. jednání Výboru pro IT, Smart City a 
eGovernment 

3.  Představení nových projektů ze strany Operátora ICT v rámci Smart 
Prague 

4.   Různé 

 

 

1. Schválení programu 4. jednání Výboru pro IT, Smart City a eGovernment¨ 

 

Jednání bylo zahájeno v 14:00 za přítomnosti 8 členů Výboru z 11 celkem. Výbor je usnášeníschopný. 

Předseda Výboru David Procházka přivítal přítomné na 4. jednání Výboru a představil plánovaný 

program v upraveném znění s tím, že došlo k vyřazení původně avizovaného bodu Digitalizujeme Prahu 

2023 – 2026. Vyřazení bodu bylo navrženo panem radním Mazurem na základě výstupů ze schůzky 

mezi ním, ředitelem Magistrátu hl. m. Prahy a zástupcem tajemníků městských částí, kdy prozatím 

chybí dohoda mezi městem a státem, kde končí digitalizace na straně státu, a kde začíná implementace 

na straně samosprávy. Co se týče plánované konference Digitalizujeme Prahu, nyní se řeší, zda bude 

zahajující konference svolána na červen či až na podzim.  
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Schválení programu jednání: program byl v upraveném znění jednomyslně schválen.  

 

2. Volba ověřovatele zápisu z 4. jednání Výboru pro IT, Smart City a eGovernment 

 

Jako ověřovatel zápisu byl navržen Jan Kolář.  

 

Volba ověřovatele zápisu: ověřovatelem zápisu byl jednomyslně zvolen Jan Kolář. 

 

3. Představení nových projektů ze strany Operátora ICT v rámci Smart Prague – platforma 

Golemio 

 

Josef Šplíchal z Operátora ICT, který je zodpovědný za rozvoj platformy Golemio zahájil prezentaci. 

Golemio je datová platforma, která má na starosti integraci, zpracování, ukládání a vizualizaci dat. 

Poslání platformy je edukativního charakteru tzn. informovat o datech a upozorňovat na jejich 

důležitost. Konečným cílem je, aby se na základě dat rozhodovali jak úředníci, tak politici – tzn. snaha 

vytvořit BI platformu obdobně jako v businessu.  

Golemio vzniklo v roce 2017 jako součást projektu Smart Prague s tím, že aktuálně provozuje 100 

dashboardů, poskytuje konzultace, je součástí 90 projektů a poskytuje API – datové zdroje. Výhoda pro 

město je, že je platforma tvořena in-house, tudíž má nad ní 100 % kontrolu a může ji dále škálovat.  

Josef Šplíchal dále hovořil a technickém řešení platformy a zdrojích dat, ze kterých platforma čerpá. 

Platforma poskytuje datovou analytiku např. pro Pražskou integrovanou dopravu, efektivní svoz 

odpadu (kdy měří přes senzory v kontejnerech data o zaplněnosti), bytovou problematiku v rámci 

Airbnb a Srealit během COVID-19 opatření, energetické propočty různých budov na Magistrátu hl. m. 

Prahy, dojezdové časy MHD, analytika COVID-19 dat od počtu očkování, distribuce vakcín až po počty 

nakažených. Dále problematiku veřejných zakázek včetně zveřejnění dashboardů na Golemio, kdy byly 

na základě memoranda zpracovávány zakázky i pro Středočeský kraj, intenzita měření průchodnosti 

veřejných prostranství, počty průjezdů na cyklostezkách, intenzita počtu cestujících v tramvajích, data 

ohledně počtu uprchlíků z Ukrajiny jako podklady na Asociaci krajů, databáze covidových míst 

Praha.covid a minulý prosinec byl spuštění katalog Otevřených dat HMP.  

Jaromír Beránek se dotázal, jakým způsobem zástupci Operátora ICT uvažují nad dalším směřováním 

portálu Pragozor, jak si definovali novou cílovou skupinu a zda do budoucna půjde spíše o integraci 

Pragozoru do platformy Golemio a zda existuje nějaká inspirace v jiných městech? Josef Šplíchal 

reagoval, že vzorem je portál data.brno s tím, že v Praze je navíc ještě Institut plánování a rozvoje hl. 

m. Prahy, který má také velké množství dat (např. Geoportál), nicméně není úplně ambice vše spojovat. 

Pragozor jako takový chtějí zachovat, ne ovšem nutně v aktuální podobě. Aktuální vývoj datových 

platforem se bude  
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ubírat dvěma směry – Golemio BI (pro pracovníky města, kde jsou i neveřejná data) a veřejné výstupy 

ve formě data.praha.  

Michal Kočandrle se dále zeptal, jaké agendy v rámci problematiky otevřených dat by se měly 

zpracovávat na úrovni městských částí. V této věci by podle Josefa Šplíchala dávalo největší smysl být 

v kontaktu s paní Zrnovou, která je koordinátorem platformy Golemio s tím, že na úrovni Magistrátu 

hl. m. Prahy vzniká oddělení, které bude řešit open data, což bylo schváleno minulý týden na Radě hl. 

m. Prahy.  

Filip Málek se dotázal, zda je možné získat přístup do platformy Golemio BI a získat tak náhled do 

dashboardů, které vidí pouze člověk pracující pro Prahu. Josef Šplíchal popsal dvě možnosti, jak přístup 

do platformy získat.  

Michal Kočanrdle měl otázku ohledně zpracovávání podnětů ze strany veřejnosti, jestli se o něčem 

takovém uvažuje na úrovni Magistrátu hl. Prahy, a zda dává smysl řešit něco podobného centrálně. 

Josef Šplíchal uvedl, že pro ně je důležitý use-case – tedy zákazník, co nechtějí dělat je začít pracovat 

bez zákazníka. V minulosti se vždy vyplatilo, když měla o nějakou funkcionalitu zájem městská část 

nebo nějaký odbor Magistrátu, na základě podnětu dojde k přesunu na konzultanta a datový tým, který 

začne požadavek zpracovávat. Projektů je rozpracovaných aktuálně zhruba pět, až dojde k jejich 

odbavení, vznikne prostor pro další projekty.  

 

4. Různé  

 

V bodě různé nezazněla žádná informace. Předseda výboru David Procházka proto všem poděkoval za 

účast a s přítomnými se rozloučil.  

 

Zapsal: Ing. Jakub Mašek   

Ověřil/a: Bc. Jan Kolář 

 

 

 

 

 


